
Hej igen!



Berätta kort. 

Vad ser du på bilden?
Skriv en mening till bilden













När använder man bestämd och 
när använder man obestämd form 
på substantivet? 
Diskutera två och två. 



Obestämd form med artikel

• Ny information
Jag har köpt en hund
• När det inte är viktigt vad vilken man pratar om

Jag vill ha en katt (vilken som helst)



Obestämd form utan artikel

• Efter possessiva pronomen och genitiv
Min hund är stor
Sveriges stadsminister heter Ulf  

• Yrke, religion, politik
Jag är lärare. Han är kristen. 

• Efter nästa och samma
Nästa år ska vi inte fira midsommar
Frågar du samma sak igen?

• När man pratar om saker som inte går att räkna
Jag älskar öl. Amina är bra på grammatik.

• Efter pronomen: ingen, någon, flera.
Sofie har ingen sambo. Martin har flera hundar.  
 



Bestämd form

• Inte ny information
Hunden jag har är en liten pudel
• Kända koncept. Lyssnaren/läsaren vet vad som menas eller kan naturligt 

associera till det.
Solen skiner! Vi ses i baren. Livet är vackert. 
• Något är en naturlig del av det man pratar om eller man kan naturligt 

associera till det.
Vi var på bio igår men filmen var jättedålig!
• Substantivet tillhör eller är en del av subjektet

Anna kammar håret. Julia kliar sig i ögat.



Bestämd form

• Efter demonstrativa pronomen och bestämd artikel
Du måste läsa den här boken!  Ska du äta det äpplet?
• Efter ordningstal

Första gången jag åt sill var i Göteborg. Andra gången vi sågs var på 
Skansen. 



Övning O s.128 Tb



Skriv 4 meningar med 4 substantiv från 
ordlistan för kap 11 
• Skriv två meningar i bestämd form och två i obestämd form
• Arbeta två och två



Att hålla med någon…

Jag tycker att utbildning ska vara gratis. Det tycker jag också.
Jag älskar att dansa! Jag också!

Jag tycker inte att utbildning ska kosta pengar. Det tycker inte jag heller.
Jag tycker att ingen ska få chips om inte jag får det. Det tycker inte jag 
heller. 
Jag vill aldrig bli vuxen! Inte jag heller 

Vad är skillnaden på dessa meningar? Diskutera



Att hålla med någon

Jag också
Efter negation (inte/inga/aldrig)à Inte (jag) heller 

Att inte hålla med någon
Jag gillar fisk. Det gör inte jag
Jag tycker inte att politik är intressant. Det gör jag! jag tycker att politik är 
jätteintressant.



En säger ett påstående och den andra svarar

Ex: Jag tycker om att lyssna på musik. Jag också.
Jag älskar att gå ut på klubb och dansa. Det gör inte jag, jag är för blyg för 
att dansa.
Jag tycker inte om att studera svenska. Det gör jag! Jag älskar att studera 
svenska! J
Jag tycker inte om blodpudding. Inte jag heller


